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Protokół nr 7/2024 

z VII Sesji Rady Gminy Belsk Duży 

w dniu 23 października 2024 roku 

Stan Rady: 15, 14 obecnych, 1 nie obecny (wg. załączonej listy obecności) 

Spoza Rady uczestniczyli:  

1) Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2) Iwona Sadłowska – Zastępca Skarbnika Gminy 

3) Renata Ostatek – Sekretarz Gminy  

4) Maria Walewska – Żółcik – dyrektor GZOPO 

5) Marek Szewczyk – dyrektor GOSiR 

6) Marcin Pawlak – dyrektor ZGK 

7) Marlena Dudek – Kierownik Referatu Podatków i Opłat 

8) Marzena Mularska – pracownik UG 

9) Karolina Morawska – pracownik UG 

10) Agata Dąbrowska – Stowarzyszenie Orkiestra Łęczeszyce 

11) Grzegorz Gietka – pracownik UG  

A także sołtysi oraz mieszkańcy.  

Pkt 1. 

Pan Zbigniew Byrski Przewodniczący Rady Gminy Belsk Duży powitał przybyłych radnych i gości, 

rozpoczął obrady VII Sesji Rady Gminy Belsk Duży, odczytał porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Wystąpienie radnych Powiatu Grójeckiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wpf. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek oraz zwolnień w podatku od 

nieruchomości na 2025 rok 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od środków 

transportowych na 2025 rok 

9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto 

Radom w sprawie ustalenia zasad prowadzenia Międzyszkolnego Punktu Katechetycznego 

przy Parafii Prawosławnej p.w. św. Mikołaja w Radomiu 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego o zniesienie urzędowej nazwy 

miejscowości Sadków z obszaru gminy Belsk Duży 
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13. Podjęcie chwały w sprawie: przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. 

Jana Chrzciciela w Łęczeszycach na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków w ramach Rządowego Programu Ochrony 

Zabytków. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Belsk 

Duży na lata 2025-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad. 

Pan Zbigniew Byrski zaproponował zmianę porządku o pkt 15 w brzmieniu: Podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego wyrażenia sprzeciwu wobec lokalizacji biogazowni w 

miejscowości Łęczeszyce na terenie gminy Belsk Duży. Odczytał porządek obrad z uwzględnieniem 

wprowadzonych zmian.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Wystąpienie radnych Powiatu Grójeckiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wpf. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek oraz zwolnień w podatku od nieruchomości 

na 2025 rok 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 

2025 rok 

9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Radom w 

sprawie ustalenia zasad prowadzenia Międzyszkolnego Punktu Katechetycznego przy Parafii 

Prawosławnej p.w. św. Mikołaja w Radomiu 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego o zniesienie urzędowej nazwy 

miejscowości Sadków z obszaru gminy Belsk Duży 

13. Podjęcie chwały w sprawie: przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Jana 

Chrzciciela w Łęczeszycach na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków w ramach Rządowego Programu Ochrony Zabytków. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Belsk Duży 

na lata 2025-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego wyrażenia sprzeciwu wobec 

lokalizacji biogazowni w miejscowości Łęczeszyce na terenie gminy Belsk Duży   

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zamknięcie obrad. 

Pkt 2 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła jednogłośnie porządek obrad ze zmianami zaproponowanymi przez 

Przewodniczącego Rady Gminy.  

Pkt 3.  
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Rada Gminy przyjęła protokół z ostatniej sesji jednogłośnie.  

Pkt 4 

Brak radnych powiatowych. 

Pkt 5. 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

VII/36/2024 

Pkt 6. 

Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę większością głosów przy jednym głosie przeciw w 

głosowaniu jawnym – Uchwała Nr VII/37/2024  

Pkt 7.  

Pani Mariola Konarska odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym– Uchwała Nr 

VII/38/2024  

Pkt 8 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę większością głosów (10 za, 0 przeciw, 4 wstrzymuję się)w 

głosowaniu jawnym – Uchwała Nr VI/39/2024 

Pkt 9 

Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

VII/40/2024  

Pkt 10. 

Pani Mariola Konarska odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym– Uchwała Nr 

VII/41/2024  

Pkt 11. 



4 

 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę większością głosów przy 3 głosach przeciw 

i 1 wstrzymującym w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr VII/42/2024 

Pkt 12. 

Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę większością głosów przy jednym głosie wstrzymującym 

w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr VII/43/2024  

Pkt 13 

Pani Mariola Konarska odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym– Uchwała Nr 

VII/44/2024  

Pkt 14.  

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

VII/45/2024 

Pkt 15. 

Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

VII/46/2024 

Pkt 16.  

Pan Grzegorz Rychwicki  

Zaprosiła na zebranie wiejskie pana Władysława Piątkowskiego Wójta Gminy oraz pana Marka 

Szewczyka Dyrektora GOSiR. Zebranie odbędzie się 26 października o godz. 17 w świetlicy w Starej 

Wsi.  

Pan Marek Szewczyk  

Odpowiedział, że ze względu na zobowiązania zawodowe nie może wziąć udziału w zebraniu. 

Zaproponował spotkanie w sprawie rozmowy o potrzebach mieszkańców w sołectwie Stara Wieś.  

Pan Grzegorz Rychwicki  
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Zwrócił się z prośbą o podwyżkę diet dla sołtysów na minimum 400 zł, argumentując wyższymi 

kwotami w samorządach w Polsce. Zwrócił się również, o ekwiwalent na zakup wody na zebrania 

sołeckie, ponieważ do tej pory sołtysi dokonują zakupu z własnych środków.  

Pani Marlena Przybytniak  

Zwróciła się z prośbą o doprecyzowanie której miejscowości dotyczy uchwała o zniesieniu nazwy 

Sadków. Dodała, że jest sołtysem miejscowości Sadków Kolonia i Sadków Szlachecki. Zapytała jaka 

jest podstawa dla wniosku.  

Pan Zbigniew Byrski 

Odpowiedział, że dotyczy to nazwy Sadków a nie miejscowości.  

Pani Monika Młodzianka 

Podziękowała za przyjęcie uchwały wyrażającej sprzeciw wobec budowy biogazowni w miejscowości 

Łęczeszyce.   

Pan Zbigniew Byrski  

Zwrócił się z prośbą o przygotowywanie uchwał dla radnych w formie papierowej do pobrania przed 

sesją. Poprosił także, aby od następnej sesji wprowadzić do porządku obrad punkt sprawozdanie z 

działalności Wójta od ostatniej sesji.  

Poinformował, że jako przewodniczący Rady nie jest powiadamiany o wydarzeniach, w których 

powinien wziąć udział.  

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że jest zaskoczony sytuacją. Dodał, że jego winą jest, że mówił za dużo. Dodał, że już w 

ogóle nie będzie się wypowiadał.  

Pan Zbigniew Byrski  

Zwrócił się z pytaniem o artykuł w gazecie na temat Parku w Oczesałach i szkód wyrządzonych przez 

wędkarzy? Dodał, że wędkarze przez rok nie mogli spowodować, że drzewo było puste w środku.  

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że jest na to raport oraz że zostały zakłócone stosunki wodnoprawne. Podniesiony został 

poziom wody workami. Zwrócił się z pytaniem dlaczego została podniesiona woda? 

Pan Bogdan Zakrzewski  

Odpowiedział, żeby ryby nie padły.  
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Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że spiętrzenie wody spowodowało że drzewa które stały w bagnie trzymały się bo były 

jakby zassane. To spowodowało, że zaczęły się przewracać. A chorowały od lat, bo zaraza jesionów 

wyszła z pięć lat temu.  

Zwrócił się z pytaniem skąd wzięła się opinia pani Pape i artykuł w gazecie? 

Pani Marzena Mularska  

Wyjaśniła, że artykuł maił na celu poinformowania mieszkańców co dzieje się w parku. Co działo się z 

drzewami, dlaczego doszło o wycinki drzew. Dodała, że proces trwał latami. Po rozpoczęciu prac park 

się prześwietlił, zrobiło się więcej przestrzeni i większe narażenie na wiatry. Podkreśliła że obiekt jest 

skomplikowany a sytuacja jest złożona. Dodała, że artykuł miał pokazać jak park był zarośnięty, jakie 

prace wykonywano i wyjaśnić z czego wynika wycinka drzew – że nie jest to jaka potrzeba pozyskania 

drzewa.  

Pan Władysław Piątkowski  

Poprosił, o przedstawienie informacji na temat spiętrzenia wody.  

Pani Marzena Mularska  

Odpowiedziała, że była woda spiętrzona w stawach, ponieważ były zablokowane przepływy. Dodała, 

że woda była może z 30 cm od krawędzi stawu. Kontynuowała, że po wyciagnięciu tych worków 

przepływ zrobił się lepszy, ale wpłynęło to na wilgotnienie terenu.  

Pan Władysław Piątkowski  

Poinformował, że o spotkaniu w sprawie biogazowni dowiedział się wieczorem po godzinie 10. Dodał, 

że nie przybył bo nie czuł się zaproszony.  

Pani Karolina Morawska 

Wyjaśniła, że w 2021 roku do Urzędu wpłynęło pismo od Głównego Geodety Kraju, że funkcjonuje 

nazwa Sadków, której nie ma. Dodała, że jest to nazwa potoczna i został gdzieś, kiedyś popełniony błąd. 

Dodała, że wszystkie miejscowości Sadków w gminie są dwuczłonowe. Dodała, że wpłynęło kolejne 

pismo z zapytaniem o etap postępowania w tej sprawie. Wyjaśniła jaka jest kolejność działań zgodnie 

w ustawą o nazwach.  

Pani Renata Ostatek  

Wyjaśniła, że 17 września została podjęta uchwała w sprawie powołania Rady Społecznej. Dodała, że 

w uchwale został wskazany termin pierwszego posiedzenia, a o godzinie zostali powiadomieni 
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członkowie za pośrednictwem SMS. Wyjaśniła, że Przewodniczący Rady jest zapraszany jako gość 

z racji pełnionej funkcji.  

Pan Jarosław Woźniak  

Odniósł się do kwestii, jakoby radni tylko przychodzili i brali diety. Dodał, że wcześniej była sytuacja, 

gdzie rzekomo radny Rychwicki miał zaatakować/szarpać dziecko na zajęciach Orkiestry Łęczeszyce 

w Starej Wsi – co zostało zdementowane przez panią Agatę Dąbrowską. Zapytał ile jeszcze będzie 

rzeczy, że ktoś powiedział a pan Wójt odpowie, że tego nie powiedział albo jest to wyrwane z kontekstu.  

Pan Michał Słomiński  

Powiedział, że mimo że są młodymi radnym nie powinni być dzielenie na starą radę i młodą radę. Dodał, 

że powinni jako rada tworzyć jedność i że zarzuty, które są formułowane też powinny być konsultowane 

z resztą radnych.  

Pan Zbigniew Byrski  

Wyjaśnił, że mówiąc o starych radnych miał na myśli radnych z poprzednich kadencji.  

Pani Agata Dąbrowska 

Wyraziła wdzięczność za dotychczasową współpracę z gminą. Dodała, że instrumenty zakupili za środki 

publiczne oraz za nagrodę z programu „Tak to leciało”. Wyjaśniła, że od roku prowadzą starania o 

pomoc w kwestii lokalowej. Dodała, że korzystają z budynku świetlicy w Starej Wsi, ale rozumiejąc 

potrzeby mieszkańców, orkiestra chciałaby mieć lokal na wyłączność. Dodała, że rok temu odbyło się 

spotkanie przedstawicieli orkiestry z panem Wójtem oraz panem Markiem Szewczykiem, na którym 

zgłaszali potrzebę lokalową dodając, że mogli by pozyskać sponsorów na remont jakiegoś 

pomieszczenia gminnego. Kontynuowała, że pan Wójt zaproponował pomieszczenie na poddaszu 

Urzędu Gminy. Dodała, że ta propozycja została potwierdzona na sesji 20 czerwca br. Kontynuowała, 

że w dniu 5 września była na spotkaniu z panem Wójtem i padła propozycja czy pomieszczenia na 

poddaszu by orkiestrze odpowiadało. Poinformowała, że obejrzała pomieszczenie wraz z delegowanym 

pracownikiem. Dodała, że złożyła pismo, że chcieliby zająć nowe miejsce. Wyjaśniła, że przybyła 

uzyskać odpowiedź na to pismo.  

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że zostanie wysłana odpowiedź jeśli zostanie podjęta decyzja.  

Pani Agata Dąbrowska 

Podziękowała za współpracę i wyraziła nadzieję na otrzymanie nowego lokalu.  

Pan Władysław Piątkowski  
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Powiedział, że został złożony wniosek na 100% dofinansowania, przez Koło Gospodyń Wiejskich w 

Bodzewie na rozbudowę świetlicy o altanę Dodał, że jeśli prowadziłaby to gmina, to dofinansowanie 

byłyby 70%. Wniosek został złożony do Lokalnej Grupy Działania. Kontynuował, że wniosek został 

złożony i był oceniany, ale wniosek był wielokrotnie poprawiany a czas płynął. Dodał, że pula środków 

w LGD była zagwarantowana, bo tak zostało ustalone między wszystkim członkami LGD.  

Pan Grzegorz Gietka  

Kontynuował, że Koło Gospodyń dostało pismo z prośbą o uzupełnienie wniosku, ale zamiast 

dostarczyć dokumenty od razu, dostarczyło po dwóch dniach. Pracownik uzupełnił wniosek i odesłał, 

ale dzień za późno bo nie wiedział, kiedy pismo było odebrane. Dodał, że nowe nabory będą pod koniec 

roku, bo pracownicy się szkolą, żeby potem mogli nas wyszkolić, żebyśmy mogli składać wnioski. 

Potwierdził, że gmina ma przyobiecane środki na tę altanę.  

Pan Władysław Piątkowski  

Dodał, że razem z gminą Mogielnica jesteśmy w podobnej sytuacji. Powiedział, że na posiedzeniu 

walnym LGD wstał przewodniczący i powiedział, że kwota dla Bodzewa jest zagwarantowana poza 

kolejnością – taka jest umowa między wójtem a przewodniczącym.  

Pan Grzegorz Gietka  

Dodał, że padło takie stwierdzenie na zarządzie LGD, gdzie wszyscy wyrazili zgodę i nie zgłaszają 

sprzeciwu. 

Pan Zbigniew Byrski  

Powiedział, że było więcej dni za późno niż jeden. Dodał, że może na następnej sesji może zostanie 

wybrany nowy przewodniczący skoro są chętni go wyrzucić do końca roku.  

Pan Jarosław Woźniak  

Odpowiedział, że pytanie chyba jest do niego, bo przewodniczący patrzył w jego stronę. Dodał, że nie 

wie skąd są te informacje, ale prosiłby o zmianę informatora. Dodał, że pan wójt też był poinformowany 

o szarpaniu dziecka przez radnego. Poprosił, że jak ktoś coś mówi, to niech to potwierdzi że tak 

powiedział.  

Pan Zbigniew Byrski  

Odpowiedział, że w takim razie pan Kamil albo pan Paweł.  

Pan Paweł Lepa 

Dodał, że on też nie wypowiadał się w przedmiocie zmiany przewodniczącego rady.   
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Pan Zbigniew Byrski  

Podziękował za te odpowiedzi. Dodał, że wie kto to powiedział, bo ta osoba zadzwoniła z tą informacją.  

Pan Paweł Lepa 

Dodał, że to niesmaczne, bo ciągle gdzieś coś miesza ich osobami. Zaproponował, że jak jest taka osoba 

informująca, to aby powiedzieć wprost kto to.  

Pan Władysław Piątkowski  

Powiedział, że jak się ujawni informatora to się go traci.  

Pan Jarosław Woźniak  

Odpowiedział, że informator jest dobry, kiedy ma sprawdzone informacje. 

Pan Paweł Lepa  

Dodał, że od czasu wyborów o nich krążą informacje, że są osobami, które przyszły mącić. Podkreślił, 

że tak nie jest.  

Pan Władysław Piątkowski  

Powiedział, że są tacy, którzy marzą żeby była atmosfera na sesji jak w Błędowie. Poprosił, aby nie 

mieszać go w intrygi.  

Podziękował radnym za podjęcie uchwały w sprawie biogazowni. Dodał, że nie miał okazji 

zaprezentować swojego zdania na temat biogazowni. Zapytał, czy radni zostali poinformowani, że nie 

przestrzegano artykułów i dostanie kary sądowe i inne? Dodał, że informował o tym na zebraniu. 

Zapytał, gdzie podziała się energia hejtu z maja 2023? Dodał, że stan prawny jest taki, że on jako wójt 

i radni w tej sprawie nie mają nic do powiedzenia. Dodał, że w rozporządzeniu Ministra Rolnictwa do 

ustawy z dnia 13 października 2023 roku, jest wyraźnie określone że do biogazowni rolniczej można 

wwieźć wszystko. Zapytał, czy radni zostali powiadomieni, że wójt ma obowiązek wydać decyzję o 

warunkach zabudowy. Dodał, że stanowisko rady jest symboliczne.  

Pkt 17.  

Pan Zbigniew Byrski stwierdził wyczerpanie porządku obrad. Podziękował wszystkim za przybycie 

i zakończył obrady VII Sesji Rady Gminy.  

Sesja trwała od godziny 10.30 do godziny 12.20   

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Zbigniew Byrski 


